
Protok6l nr XM07

z XIV sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo z 28 listopada 200? roku'

Obrady prowadzil Przewodniczqcy Rady Miasta i Gminy Czerni€jewo Tadeusz Szymanek'

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul' Poznariska 8'

l. Ot$arcie sesji.

Przewodnicz4cy Rady otworzyl XIV sesjE Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz 15""

p.rv*itut puni" i PanOw Radnych, lani4 Burmistrz Danutq Grychowsk4 Pana Zastgpcq Zbigniewa
'S,rjaka, 

pracownit<Ow Urzqdu Miasta i Gminy Czemiejewo, bylego- Burmistrza Pana Jana

rutpi,iskiego, Pana Jana Liwandowskiego Prezesa PrzedsiQbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji

* Cnie2nii Paniq Dyrektor ZSP w Czemiejewie Teresq Beneck4 Pana Komendanta Juliana

Pawlowskiego, eanii lyrektor Przedszkola, Pana Adama Kachniarza i Andrzeja Szydlarka -

przedsta*lcieli Gminy Czemiejewo do Izb Rolniczych, Sohys6w (lista obecnoici stahouti zal nr

i,) zaproszonych goSci przedstawicieli prasy i mieszka6cdw gminy'

2, Stwierdzenie kworum'

Przewodniczqcy Rady stwierdzil,2e na sesjijest obecnych 14 Radnych na l5 osobowy sklad Rady'

*of"" "r"go iluau tga wladna do podejmowania uchwal Lista obecnoSci - stanowi zal nr 2'

3, Przedstawienie poflqdku obrad.

Przewodniczqcy Rady odczytal porz4dek obtud -iego treit slahowi zal- nr 3

4. PrzyjQcie protok6l6w z obrad poprzednich sesji'

Przewodnicz4cy Rady poinformowal' 2e paistwo Radni otrzymali protok6l z ostatniej sesji' do

kl6rego nie wniesiono uwag izastrze2eri

Przewodniczacy Rady poprosil o przyjqcie bez odczytywania protok6lu z XIII sesji Rady Miasta

i Gminy Czerniejewo z dnia25 pa2dziemlka 2007 roku'

Rada 14 glosami ,,2a" protokdl przyjQla.

5. Informacja Prz ewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie

migdrysesyjnym.

Przewodnicz4cy Rady zlozyl informacjQ z dzialalnoici -jej trelt stanowti zal nr I

6 . S p r a w o z d a n i e z d z i a | a l n b S c i B u r m i s t r z a w o k r e s i e m i t d z y s e s y j n y d , a { I a s z c z a
z wykonania uchwal Rady i realizacji wniosk6w'

pani Burmistrz poinformowala, 2e w ostatnim okesie uczestniczyla w nastQpujqcych spotkaniach

iuroczystoSciach:
- 5 listopada w spotkaniu z jubilatami obchodz4cymi jubileusz 50 i 60 lecia pozycia

mal2eiskiego,

- 6 listopada w konwencie wojt6w i burmistrz6w,

- 9 listopada na szkoleniu zwi4zanym z rozdawaniem Srodk6w unijnych na lata 2007 - 2013'

- 13 listopada podpisala umowq na wykonanie nawierzchni dr6g w Zydowie i w Czemieiewie'

- 13 listopada w Lubowie na spotkaniu grupy Lokalnego Dzialania Swiatowid'

' {



- l9 listopada na uroczystosci 135 - lecia Cazowni w Gnieznie,

- 22 listopada w rozmowach z dyrektorem Zakladu Kamego w GQbatzewie odnosnie polityki

zatrudnienia skazanych,

- 27 listopada podpisano umowQ z WFOS ta po2yczkq z ptzeznaczeniem na termomodernizacjQ

ZSP w Czemiejewie,

- 27 listopada w spotkaniu z osobami niepelnosprawnymi zorganizowanym przez Samozqd

Mieszkanc6w CzemieJewa

Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z realizacjt uchwal Rady Miasta i Gminy Czerniejewo

podjQtych na XIII sesji 25 pa2dziernika 2007 roku
haia uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly' kt6re po podpisaniu zostaly dostarczone Panu

Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru i Kontroli 30 pazdziernika 2007r'

Wszystkie podjqte uchwaly zostaly zunieszczone na stronie intemetowej UrzQdu' uywieszone na

tablicy ogloszerl w UrzQdzie oraz przeslano je Panstwu Soltysom'

Uchwala w sprawie wyboru lawnika do S4du Rejonowego w Gnie2nie na kadencje obejmuj4cq lata

ZOOS - ZOil zostaia przeslana do S4du Re.lonowego w GnieZnie oraz do Pana Jacka

Grzymislawskiego.

Pani Dyrektor Zespolu Szk6l Publicznych w Zydowie Lidia Szczgsna otrzymala uchwalg

w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Zydowie.

Realizuj4c uchwalg w sprawie sprzed^zy w drodze bezpEetalgowej niezabudowanej

nieruchomo6ci, poloionej w Rakowie zlecono dokonanie wyceny tejze nieruchomosci'

Uchwalg w sprawie procedury uchwalania budzetu oraz rodzaj6w i szczeg6lowosci material6w

info.rnu"ylny"tt torluirytt4"y"h projektowi budzetu oraz w sprawie wprowadzenia zmian do

budzetu na 2007 rok pzeslano do Regionalnej Izby ObrachunkoweJ

Po podjqciu przez Radg uchwaly dotycz4cej wprowadzenia zmian do budzetu gminy na 2007 rok

przystqpiono do realizacji tych zmian.

W dalszei czesci pani Burmistrz poinformowala, 2e co do realizacji wniosku dotyczqcego

;il;l;; ;l;;tt.;; * Zydowie bvlv wvjainienia ustne zlozone ptzez pani4 T4drowska

w kwestii punktu t, 3 i 4 wyslano iiima do Powiatowego Zatz4dy Dr6g z powiadomieniem

fu,i.t*u nainy"tt wnioskodawc6w. Zamontowanie o6wietlenia ulicznego w Pakszynie - prace te

iiJi p.o*uaro* * 2008 roku. Komisyjnie zostanie rozwazon€ posadowienie lampy przy pewnej

posesji. Czas zapalania si€ lamp ulicznychjest w sferze uzgodnieli

7. Podjpcie uchwaly w sprawie zasad wynagradzania naucrycieli' ustalenia regulaminu

okrestajqcego wysokoS6 oiaz szczeg6lowe waiunki przyznawania. nauczycielom dodatk6w

motywacyjn-ego,'funkcyjnego i za iarunki pracy oraz innych skladnik6w wynagradzania'

u-t"i,z. rn'vror.ios"i ocze9,6lo-wych zasad przyznawania i wyplacania dodatku mieszkaniowego'

Przewodniczqcy Rady poinformowal' ze projekt uchwaly byl omawiany na posiedzeniu Komisji

OS*iutv. Wy"lto*unia, Zdrowia i Opieki Spolecznej 16 listopada 2007r.' na kt6rym obecni byli

przedstawiciele oswiaty i zwiqzku zawodowego

Pani Burmistrz referuj4c projekt uchwaly wyjasniala, ze rokrocznie rada jest uprawniona do

oodiecia uchwalv w sprar re wynagradzinia nauczycieli uslalenia regulaminu okreilajacego

*ryaoko3" oru, ir.t"golo*" warunli przyznar'rania nauczlcielom dodatko$ motvwac)Jnego'

f*t"yjn"go i za warunki pracy oraz'innych skladnik6w wynagradzania' a takze wysokosci

szczeg6lowych zasad przyznawanra i wyplacania dodatku mieszkaniowego W tym regulaminie

aofo,i-o trnlun poprzei zuyzkg dodatku funkcyjnego za wychowawstwo z 4o/o do 6 Vo otaz

dodatku mieszkaniowego z 12,00 zl na osobq na 18,00 zl najednQ osobE Trzecia zmiana: nagrody

, \



Burmistrza bQdq przyznawane w zaleznosci od posiadanych Srodk6w wzrost sta\tek za

*ychor"awst-o skutkuje wzrostem wydatk6w o 16 640 zl, a dodatku mieszkaniowego o 12 608 zl'

I-4cznie z pochodnymi wydatki wzrosn4o 34.992 zl.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odczytala projekt uchwaly nr xlV 172/07 - jei treit slandri

zal. nr 5.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalq pod glosowanie jawne' zwyklq wiQkszoSci4 glos6w'

Rada l4 glosami ..2a" uchwal€ przyJela

8. Podj$ie uchwaly w sPrawie powiadomienia Skarbnika Miasta i Gminy Cz€rniejewo

o obowiAzku przedlozenia oswiadczenia lustracyjnego'

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, ze w z\xlqzku z nowelizacj4 w dniu 7 wrzefnia 2007 roku

i wpro*adzeniem ustawy-o zmianie ustawy o ujawnianiu informacji.o dokumentach organ6w

tezpiecrenstwa paistwa z lat lg44 - lgg} oraz tresci tych dokument6w osoby urodzone przed

i sierpnia 1972 ioku s4 zobowi4zane do ponownego zlozenia ogwiadczenia lustracyjnego Organ

gminy, jakim jest rada ma obowiqzek podjqcia uchwaly w sprawie powiadomienia Pani Skarbnik

iulity iiybat o tym fakcie. 7 grudnia minie 3 miesiQczny termin, w kt6rym jestesmy zobligowani

do takiego powiadomienia Pani Skarbnik. W zwi4zku z tym podjecie uchwaly jes konieczne na

oU""n"j i".ji. Projekt uchwaly byl omawialy na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta

i Gminy Czemiejewo 21 listopada 2007.

Wiceprzewodniczqca Rady K G6rka odczytala projekt uchwaly nr Xlyl73lo7 jej treit stanowi

zal. nr 6.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie jawne'

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalq przyjqla.

9, Podjtcie uchwaly w sprawie programu wsp6lpracy na 2008 rok z organizacjami

pozarzqdowymi i innymi podmiotami.

Przewodnicz4cy Rady raspomnial' ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 2l listopada br'

Pan Marek Przyjemski poinformowal, i2 na rok 2008 Rada Miasta. i Gminy ma obowi4zek

ustawowy uchwilenia programu wsp6lpracy z organizacjami pozarzqdowymi oraz Podmiotami'
o ttO.y"i ' t.o*u w art. iust.: usawy o dzialalnoSci poz)4ku.publicznego i wolontariacie'

wurunli"rn prawidlowego zaspakajania iotrzeb mieszkahcdw .,ka2i:j 
glnily jest wsp6ldzialanie

; ;;;;;ir""d;i fo,u,rioo*yrni aiiatal4cvml na jej.terenie idla jej mieszkarlc6w Rada Miasta

urnu]q" *-no,ie organizacji w organizacji takich zadan . 
deklaruje wolQ wsp6lpracy

)-iriiii.u"su i,co polwala na efektywne realizowanie tych zadai Roczny program wsp6lpracy

i oigunit*ju^} pozarzQdowymi pozwala na wsparcie organizacji.. pozarzadowych i innych

oodm-iot6w w zakiesie kultury, sztuki, ochrony d6br kultury i tradycji, organizacji wypoczynku

l"["i f tr"Jf"ty oraz upowszechniania kultury fizycznej i sportu Projekt uchwa]y uzyskal

fory,y-nu opinii na wip6lnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo

ii ti.iopuau zboz i. W Swieile powyiszego podjqcie uchwalyjest konieczne i uTasadnione'

Wiceprzewodniczqca Rady odczltala projekt uchwaly nr XIV/74/O'1 -jej treit stanov'i zal nr 7'

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowanie Jawne'

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalg przyjqla

,er



10. Podjpcie uchwaly w sprawie przedlu2enia czasu obowiqzywania dotychczasowych taryf za

zbiorowe z opatrzenie w wode na terenie Gminy Czerni€jewo'

Przewodniczqcy Rady wspomnial, iz projekt uchwaly byl oma\tiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji RadyMiasta i Gminy Czemiejewo 2l listopada 2007 roku'

Pan Jan Lewandowski Prezes PrzedsiEbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji Sp6lka z o o'

rl-Cnl"Znrc powiedzial, ze Przedsigbioritwo wyst4pilo o przesuniqcie terminu obowi4zywania

aktualnych taiyf, czyli bez podwy2szania cen za wodQ oraz oplat abonamentowych do 30 czerwca

2008r. Podykiowane jest io dwoma przeslankami: pierwsza to jest 
-taka' 2e nastqpila zmiana

przepis6w w rozporz4dzenia ministra odnosnie sposobu ukladania taryf i klasyfikowania koszt6w'

druga przeslanka to taka, 2e system sieci wodoci4gowej miasta Gniezna -w zakesie dostawy wody

nu ?"r"n g-iny Czemiejewo obslugiwany ptzez stacje wodoci4gowq Kosmowo jest polqczony

i po*oduie to pewne wsp6lne obliczanie kosa6w w zakesie wydobycia wody i jej uzdatniania

oraz traniportu' ruroci4gami przesylowymi. Aby logicznie obliczy6 powstaj4ce koszty powstanle

;"a"n *nii."t tu.yfo*f atu "ut"go obszaru dzialania Przedsigbiorstwa, co nie ozna'za' ze nast4pi
"zr6*nanie 

""n *ody i miastem Gniezno. Czemiejewo bgdzie oddzielnq grupq taryfow4 i czQ36

koszt6w ponoszonych na terenie gminyjest inna niz czQi6 kosztdw ponoszonych na terenie mtasta

Radny J.Owczarczak zapytal Pana Prezesa o to' czy bQd4 utrzymane wysokoSci stawek za wodq do

koica 2008 roku?

Pan Prezes J.Lewandowski odpowiedzial' ze pamiQta swoj4 wypowied2, obiecujqc' 2e z dniem

I stycznia 2008r. cena \tody nie wzroSnie Na podstawie wstQpnych analiz mozna powiedzie6' ze

cena wody nie wro6nie.

Pani Eliza T4drowska wyjainila, ze zgodtie z ustawq o zbiorowym .zaopatrzenlu 
w wodQ

i zaopatrzeniu SciekOw art. S a, kt6ry stanowi iz na uzasadniony .wniosek 
PrzedsiQbiorstwa

*odoci4go*o - kanalizacyjnego rada gminy w drodze r'tchwaly przedhza czas obowiqzywania

aolv"tr"iuto*v"h turyf teci nlJ anzej n-iz o rok Taki uzasadniony wniosek wplyn4l do Urzqdu 18

paztziernika br. z prosb4 o przedluzenie istniej4cych taryf do 30 czerwca 2008r' Zgodnie z ustawq

rada moze podjqi stosown4 uchwalQ

Wiceprzewodniczqca Rady odczlala projekt uchwaly nr XIV/75 /07 - jei tteit stanora'i zal nr 8

Przewodnicz4cy Rady przypomnial o poprawce z posiedzenia Komisji polegaj4cej na dopisaniu "2"

p.red *y.azami ,,wtaScicietem lub zirz4dc4 " i powiedzial o sugestii Radnego Zakrzewskiego'

gati" ptLy my3lniku drugim: ,,oplata abonamentowa dla odbiorc6w z kt6rymi podpisano umowQ

;;1";;Q *ody i pornlr ilo6ci wody jest przy pomocy wodomierza" slowo 'iest" jest zbgdne

i poprosil o jego wykreslenie.

Naslgpnie Prlewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosouanie jawne

Rada 13 glosami,,za", przy I glosie ,,spIzeciwu" uchwalq przyjqla

ll. Podjfcie uchwaly w sprawie doplat do taryf Przedsiebiorstwa Wodoci4gdw i Kanalizacji

Sp. z'o.o' w Gnieinie ia zbiorowe zaopatrzenie w wodt na terenie gminy Czerniejewo'

Pani Eliza T4drowska wyjasniala, 2e na podstawie afi 24 ust 6 wspomnianej wczesniej ustawy

rada gminy moze podj4i uchwalg o doplacie dla jednej.wybranej lub, dla wszystkich grup

iu.yfoifi"n oOUio.u u.tug OoptatE gmina przekazuje przedsiqbiorstwu wodoci4g6w i kanalizacji
pl'ajitu'*"r"sni"j uchw-ata o-doflitactr obowi4zuje do koica roku, a rada gminy podejmuje

stosowna uchwaft na rok 2008 zobowiqzuj4c siQ o dofinansowanie od l-stycznia 2008 do

31.12.2008r. i jesito kwota 0,25 zl netto plus 7 % podatku VAT do kazdego I m- zuzltel wody

Wymieniona doplata pozostaje bez zmian, w zwi4zku z tym iz stawka wody pozostaje bez zmian

uJh*ufu urv.f.iu poiyywn4opinig na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady 2l listopada 2007 r'



PEewodnicz4cy Rady przypomnial, ze w budzeci€ gniny na ten cel przeznaczono 70 000 zl'

Wiceprzewodnicz4ca Rady odcz)4ala projekt uchwaly nr XM76lO7 -iej tleit stanowi zal w9

Radny St. Szymkowiak zakwestionowal tre6i zapisu w uzasadnieniu dotyczqc4 wprowadzenia

* zyJi" no*"j tu.yfy za wodQ, gdyz pozostawienia siQ wysokoSci taryfy na tym samym poziomie

Raiy zaproponowal-inne uzasadnienii, gdyz s4 to taryfy pozostawione na poziomie roku 2007'

Przewodnicz4cy Rady \yjasnil, ze uzasadnienie jest interpretacj4 Burmistrza' a nastQpnie poddal

uchwalq pod glosowanie jawne.

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalQ przyjQla

Glos zabrala Pani Burmlstrz - treit wyslqpienia slanowi zal nr l0'

NastQpnie Pani Burmistrz wniosla poprawkq do projektu uchwaly w sprawie okresleria wysoko6ci

stawei< podatku od nieruchomo6ci na 2008 rok poprzez wykreslenie w $ 1, p-unkc ie. 9- pierwszego

mySln ikaot re6c i :wykorzys tywanych jako terenyrekreacy jne-s tawka0 '35z lod lm 'grun tu '
gdy2 my takich teren6w nie mamy.

Radny S. Zakrzewski nawiqTuj{c do wypowiedzi Pani Burmislrz powiedzial, ze spoleczeistwo

przyklaSnie podwy2szenie podat[Ow, ate dopiero Medy' gdy bQdzie koniec roku i bqdzie widai co

z tjch pleniidzy Uqazie zrobione lle poszlo na to co jest zrobione z podatk6w' a ile pozyskaliSmy

re srodi6w )e*nqtiznych. Kdzda zlot6wka, kt6rq,,tracimy" obni2aj4c podatek rolny jest tak samo

cenna dla rolnika, ktdry stara siq o Srodki unijne.

Pani Burmistrz wspomniala, 2e jest na finiszu opmcowania mportu o stanie gminy' w kt6rym

bqdzie podana wysokosi wkladu Srodk6w wlasnych i Srodk6w unijnych Na chwilq obecn4 mamy

wszyscy powody do sukcesu, bo zrobilo siq w tym roku bardzo wiele'

Radny J. Owczarczak powiedzial, 2e z u,wagi na obecnosi na sali przedstawiciela Izb Rolniczych

i na iodwyzszenie o i7 % podatku rolnego oraz odczyanie w punkcie 15 porzqdku opinii lzby

prosi Pana Przewodnicz4cego o dopuszczenie do zabrania glosu przedstawiciela lzby Rolnej'

Przewodnicz4cy Rady wyrazil zgodg

Radny St. Szymkowiak nawi4zal do projektu uchwaly w sprawie podatku od nieruchomoici

i zwolnieri i powiedzial, ze zaproponowane przez Paniq Burmistrz stawki. nie s4 az tak bardzo

wygorowane, sq utrzymane na pozromie dostQpnym Podwyzszenie w.niekt6rych przypadkach o 2

lir.lti grosze.stanowi podwyzkq o 7 Yo Radny stwierdzil' 2e bQdzie glosowal za przedstawionymi

podatkami.

12, Podjpcie uchwaly w sprawie okre6lenia wysokosci stawek podatku od nieruchomo6ci na

2008 rok i zwolnieri z podatku od nieruchomo3ci'

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l listopada 2007 roku

Pan Grzegorz Kozlowski om6wil projekt uchwaly: stawka od budynk6w mieszkalnych wzrasta o 3

g-r^ "a"."* powierzchni mieszkania, od budynk6w w kt6rych prowadzona jest dzialalnoSi

;;-.ft;; riuJku -tru"tu o 50 groszy, budynki zwi4zane z. prowadzeniem dzialalnosci

iospoda.czej zwi4zanej z magazynowa-niem materialu siewnego stawka wynosi 8'86 zl Stawka od

Euayntow tut ictrczqsci zajqiycl na prowadzenie dzialalnosci gospodarczej w zakresie udzielania

J*liJ"r",l ,aro*otnyctt 1i 
'oS.oati - 

zarowia) - proponowana stawka 3,84 zl Od budynk6w

pozostalych proponuje siq pol4czenie stawek i np. obni2enie stawki dla garazy z 4''70 na 3'90 zt '

il"A.""r"f"L po,tqatul" syt*"19 w przypadku gdy budynek gospodarczy zostal przerobiony na

iirJ. oa *uttos"i uuao*ti J %, oi' grunt6w zwia;zanych z prowadzeniem dzialalno3ci

!orpoa-"r"j wzrost o 2 grosze. Kolejna stawka to grunty pozostale, czyli wszystkie dzialki



budowlane wzrost o 2 grosze. Grunty pod dzialalno3i organizacji po4'tku publicznego

wyrnu"rono stawkQ 0,35 zli gruntu, stawka pod wewnQtrzn4 komunikacjQ oznaczonq w ewidencji

g.'unrJ* juto ,,af 
' fj,O! ,1. , p-odut"k od tbiomik6w retencyjnych - 3 '74 zl W $ 2 sq zwolnienie od

podatku na 2008 standardo\to, jak w tym roku

Radna M.Waluszytiska zatwa2yla, ze podatek od dzialalnosci gospodarczej wynosi 13'5021' a od

osrodka zdrowia j,84, czyli r6znicqjest 9,66 zl. Radn 7'apylal czy ta stawkajest odg6ma?

Pan c.Kozlowski potwierdzil du24 r6znicQ pomiQdzy stawkami, gdyz takie stawki dla osrodk6w

zdrowia ustalil ustawodawca.

Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie autopoprawkQ Pani Burmistrz

Rada 14 glosami ,,2a" ja PrzYjQl^

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/77/07 jej trc|t stahowi zal nt I I

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalQ pod glosowanie jawne

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalQ przyjQla

13. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia wysoko3ci stawek podatku od Srodk6w

transportowych na 2008 rok'

Przewodniczqcy Rady nadmienil, i2 projekt uchwaly byl omawiany -dwukrotnie' ostatni raz na

wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 2l listopada 2007 roku'

Pan G. Kozlowski wspomnial, ze podatek od Srodkdw transportowych plac4 osoby fizyczne i osoby

prawne oraz jednostki organizacyjne nieposiadaj4ce osobowoici prawnej Przedmiotem

ipodatkowania s4 samochody ciqzarowe, ciqgniki siodlowe,.przyczepy i naczepy WysokoSi

.tl*ti L*,t u*u,unko*unu od iioSci osi, rodzaj zawieszetria pojazdu' dopuszczalnej masie

calkowiiej pojazau. W stosunku do roku 2007 proponuje siq Srednio wzrost o 50 zlotych na

pojezdzie. Nii ma juz opodatkowania pojazd6w o dopuszczalnej masie- calkowitej od 3'5 t' a jest

;owyzej 3,5 t. Na ierenie naszej gminy jest 12 pojazd6w, kt6re mialy 3'5 t i z tego t)'tulu budzet

i.lny .ttu"i 6.000 zl. Wzrost stawek na pozostalych pojazdach bQdzie skutkowal utzymanlem

dochod6w na poziomie roku 2007.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/78107 -jei treii stanot'i zal nr I2'

Przewodniczqcy Rady powital Pani4 DanutQ Winiarsk4 Przewodniczqca Rady Powiatu'

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie jawne'

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalg przyjqla.

Przewodniczqcy Rady oglosil pzerwQ, kt6ra trwala od godz l6a5 do godz 170r '

14, Podjgcie uchwaty w sprawie okre3lenia wysokosci oplaty targowej na 2008 rok i sposobu

jej poboru.

Przewodnicz4cy Rady nadmienil, iz projekt uchwaly byl omawiany dwukrotnie na posiedzeniach

*rfOfny"fr fo.i.ji nuay Miasta i Gmini Czemiejewo w dniach 6 i 21 listopada 2007 roku'

Pan G. Kozlowski wyjasnil, ze uchwala w sprawie oplaty targowej zmienila.siq tylko w $ I punkcie

2 stawka od sprzedary artykul6w przemysl;wych na targowisku z 15.zloIy-ch na l7 zlotych (stawka

dzienna). Stawka od art spozywczych pozostaje bez zmian, czyli 5 zlotych' nie zmieniaj4 siQ

inkasenci i wynagrodzenie za inkaso.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/79107 iej trcit stanowi zal nr I3

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalE pod glosowanie jawne'



Rada 13 glosami,,2a" i I glosie ,,wstrzymujacym siQ" uchwalQ przyjQla

15. odczytanie postanowienia wielkopolskiej Izby Rolriczej dotyczqcego projektu uchwaly

w sprawie obnizenia stawek podatku rolnego na rok 2008'

Przewodniczqcy Rady odcz''tal Postanowienie ft 96/07 z T ll200Tt Wielkopolskiej lzby

RRolniczel -jej trcit slanoui zal hr I I

Glos zabral przedstawiciel gminy do Izby Rolniczej Pan Adam.Kachniarz nawi4zuj4c do wniosku

p-i gu.-i"t., o obnizenl podatku rolnego. Zarzqd lzby dziala przy pomocy pracownikow

e*owvch. przedstawiciele lzby s4 osobami 
-dzialaj4cymi 

spolecznie Pozostali licz4 na pieni4dze'

"J"i i v"'JJ""a"tu torn"go 1"., dochodem lzby Rolniczej Szkoda' ze nie ma podwyzszenia

i"l"f.,r *t iai inne stawki] czyli o 5 %o. Podatek rolny zwiEksza siq prawie o 30 To Mielmy

l"Jri"le, r" 
"-pry*y 

z tego poiatku bqd4 przeznaczone na - inwestycje .na 
\tsi Mamy piQkne

przystanki na wsiach tylko nie ma czym ji2dzii, bo nie ma autobus6w Wielkopolska Izba Rolnicza

iyje z podatk6w rolnik6* i miejmy naizieje,2e gmina Czerniejewo tez bQdzie zyla z podatk6w

roinik6w. JeSli dluzej bQdzie siQ utzymywaia niskl cena zywca to rolnicy nie bqd4 mieli Srodk6w

na oplacenie podatk6w, a stan4 siQ klientami pomocy spoleczne1

Pani Burmistz przypomniala, ze zakup przystanl6w odbyl siq za peln4 akceptacjq Paistwa

nuany"tt i *nioi.O* splywaj4cych od iolictw W projekcie bud2etu sE zabezpieczone Srodki na

koleine 5 przystank6w.-Mamy sporo Swietlic wiejskich, w kt6re tzeba inwestowad Wiele zrobiono

na drogach.

Radna M. Waluszyliska wspomniala, 2e przystanki sluz4r6wniez dzieciom dowozonym do szk6l

16. Podjtcie uchwaly w sprawie obniienia Sredniej ceny Zyta dla cel6w podatku rolnego na

2008 rok.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, ze projekt uchwaly byl dwukrglni: omawiany' ostatni raz na

*rpifnvrn poti"at"niu Komisji Rady N'iiaita i Gminy Czerniejewo 21 listopada 2007 roku

Pan Grzegorz Kozlowski powiedzial, 2e rada gminy z mocy usta\ry jest uprawniona do obnizenia

;;"i"i;"y 2yta do obliczenia podatku rolnego cena z)ta, kt6ra obowiq'z;wala w pierwszych

i,-r""tr t*u.tutu"6 ZO07 roku to stawka wynoszqia rekordowo 58,29 zl. w ubieglym roku ta stawka

wvnosila 35.52 zl. Po analizie sytuacji w naszej gminie Pani Burmistrz zaproponowala obnizenie

"j .i"*tf a"'-f.*",y 38 zl , na posiedzeniu Komisji Rada wypracowala stawkg 37 zl i taka kwota

,ii*l^ "ie * p.oj"k"i. uchwaly. Na terenie innych gmin stawki wahaj4 sia od 33 - 55 zl'

a Srednio z 12 gmin wYnosi 4l zl.

Radny J.Owczarczak przypomnial, ze podatki na.2008 rok Sred.nio wzrastaj4 o 4 - 5 o/o' a podatek

r"i"y'zij 1". Ni.*4,;li;ie Pani Burmistrz zabiega o to' by byly robione remontv' ale musimy

pu.lEtue, aUy Srodki na inwestycje satkat z zewiqta a nie tylko z podatk6w Wzrost podatk6w

ioiniiuj".t .tor.ujq.y i nie do pizyjqcia Radny zlozyl wniosek o stawkQ za zyto w wysokoici 35zl'

Radny St. Szymkowiak nadmienil, 2e Pani Burmistz proponowala obnizenie stawki za zyto 38 zl'

;-il; "; posieOzeniu Komisji 37 zl' W 2006 ioku stawka bazowa bylo 35'52 zl cen^

"t"*iqrftJ uyf " zs zt czyli t6Lnica 6,52 mniej niz proponowal to prezes GUS za ten rok prezes

GUS cena wynosi 58,29 za I qwysoka rada zaproponowala kwotQ 37.zla w'tqc o 2l'29 zl mniej'

O 300 % jest wyzsza ulga nlz w poprzednim roku 
-stawka 

37 zlotych jest stawka odpowiednia na

f-ing Critni",;"*o. wyioka Rada powinna przemySle6 zaproponowane stawki'

Rady J.Owczarczak z pytat' czy gdyby prezes GUS ustalil slawkQ 
99. 

100 zl za q' a Rada

p.rv:ui"Jy u o ,ii "lnizyLty o :b z" Nurizy popatrzet na ceny zyrvca' kt6rc sqna poziomie 2'75

it. l'u'f tifogru-, u pru"o*.,ik ,up.u"uj" n a 1 tuLczntka przez 2 dni Radny stwierdzil' ze kwota zlta

jest zb)t wysoka i podtrzymal sw6j wniosek'



Radny S. Zakrzewski dodal, ze z jednej strony obnizamy cenQ z)'ta, ale z punktu widzenia rolnika

cenQ z),ta podwyzszamy o 8 zl. Radny poparl wniosek o obnizenie ceny 2yLa'

Pan G. Kozlowski dodal, ze Postanowienie WIR jest pozytywne co do propozycji ceny zyla 37 zl '
gdyz Pani Burmistrz dopiero po posiedzeniu Komisji wyst4pila do Izby o opiniQ'

Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek Radnego J Owczarczaka dotycz4cy ceny

zyta w wysokoSci 35 zl. za q.

Rada 4 glosami ,,2a", 9 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuj4cym siQ" wniosek odrzucila'

NastEpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie propozycje ceny zyta w \tysokofti 37 zl

za q.

Rada 9 glosami ,,2a", 4 ,,przecif', I ,,wstrzymuj4cym siQ" stawkQ przyjQla'

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/80/07 -jej treii ctanowi zal nr I5'

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalg pod glosowanie jawne.

Rada l0 glosami ,,2a" i4 glosach ,,sprzeciwu" uchwalQ przyjQla'

Pani Burmistrz podziQkowala za przyJQcie stawek podatkowych i zapewnila 2e uczyni wszystko

aby pracowai dla dobra wszystkich mieszkanc6w.

t7. Podjpcie uchwaly w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagoipodarowania przestrzennego teren6w zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej

i tiren6w zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z uslugami w Pawlowie dla obszaru

cz€Sci dzialki nr €wid. 53.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l listopada 2007 roku'

Pan Andrzej Graczyk gl6wny specjalista ds budownictwa wspomnial' i2 zadaniem gminy jest

realizacja polityki pizesirzennej gminy. Plany zagospodarowania powstaj4 na podstawie \tniosk6\t

mieszkarlcow, it6rych zgodno56 sprawdza siQ na podstawie Studium. w przypadku dzialki nr 53

i l5/1 5 wrzeSnia j007r. zostal podjqta uchwala o zmianie Studium w czQSci dotycz4cej Pawlowa'

Na tej podstawie nastqpowaly wnioski o przyst4llienie do sporz4dzenia planu Powierzchnia calej

dzialki 53 jest duza, wynosi ok. 30 ha, a usciSlona zostanie pzy zatwierdzaniu planu

Radny S. Zakrzewski zapytal, dlaczego nie ma zapisu o wielkoici powierzchni dzialek? Czy taki

zapis znajdzie siq w p62niejszym terminie?

Pan A. Graczyk odpowiedzial,2e to zostanie urcgulowane w trakcie uzgodnienia Tereny dzialek

bqdq uwzglqdnialy zapotrzebowania nabywc6w po uwzglgdnieniu wnioskdw

Radny S. Zakrzewski zapytal, czy natei dzialce s4przewidziane tereny pod uslugi?

Pan A. Graczyk odpowiedzial, ze jest mozliwosi .|{y|�zrlaczenia teren6w pod nieuci4zliw4

dzialalnoii, kt6ia nie bqdzie wykraczala poza tereny dzialki, np krawiectwo' drobne rzemioslo'

Wiceprzewodnicz4ca Rady odc4'tala projekt uchwaly nr XIV/81107 -jej ttelt stahowi zal nr I6

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowanie jawne'

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalq przyjqla.

18. Podjpcie uchwaly w sprawie pizystqpi€nia do spoizqdzenia. miejscowego Pladu
zagospodarowania przestrzennego terenriw zabudowy micszkaniowej jednorodzinnej

w Pawlowie dla obszaru czfSci dzialki nr ewid. 15/l'

' t



Przewodnicz4cy Rady nadmienil,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady w dniu 21 listopada 200? roku.

Pan A. Graczyk wyjasnil, ze forma przeznaczenia dzialek wynika ze zloitonych wniosk6w'

Podobna sytuacja wystQpuje w przypadku dzialki 15/l i dotyczyjej czqSci'

Wiceprzewodniczqca Rady K.G6rka odczytala projekt uchwaly nr XIy /82/0'1 - jej treli stanowi

zal. nr I7.

Radca prawny M. LeSna poprosila o zmianq zapisu w S 5 dotycz4c4 wejScia w zycie uchwaly

z dniem podjQcia.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalq pod glosowaniejawne

Rada l4 glosami ..za" uchwalg przyjqla

19. Podjpcie uchwaly w sprawie przyst4pienia do sporz4dzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzenneSo terenu zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej

w Grabach obejmuj4cy dzialke nr ewidencyjny l6l.

Przewodnicz4cy Rady przypomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady w dniu 2l listopada 2007 roku.

Pan A. Graczyk wyja3nil, ze dzialka 16l w Crabach nie jest poddawana procedurze dotycz4cej

zmiany studium, tylko powolujemy sig na istniejqce studium opEcowane w 2001 roku, a lego
zmiana byla w 2006 roku.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/83107 iei lreit stanov'i z'l nr 18'

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowanie jawne.

Rada l4 glosami ..za" uchwalq przyjqla.

20. PodjFie uchwaly w sprawie uchylenia Uchwaty Rady Miasta i Gminy Czernieje*o

Nr Vll:zlzoOz z dnia 28 mrrca 2007r' w sprawie powolania Kierownika Urzedu stanu

Cywilrtego.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, i2 projekt uchwaly byl omawiany na wspdlnym posiedzeniu

Komisji Rady w dniu 21 listopada 2007 roku.

Pani Malgorzata LeSna radca prawny Urzgdu wyja3nila., iz zachodzi koniecznoSi uchylenia dw6ch

uchwal, io wynikla z potrieby dostosowania zatrudnienia w lJrzpdzie os6b na stanowiskll

Kierownika iZastgpcy Kierownii<a USC Dostosowanie siQ do obowi4zujqcych przepis6w o aktach

stanu cywilnego i p;zepis6w samorzqdowych mysi byi rozpatrywane l4cznie W Swietle ostatdego

o.r""rni"t,ru 
-S4du 

Administracyjnego i Wojew6dzkich S4d6w Administracyjnych kierownik USC

i zastQpca kierownika USC SA pracownikami samorz4dowymi Prawo o aktach stanu cywilnego

radzie-gminy daje kompetencje do powolania, jednakze nie jest to powolanie w rozumieniu

nawiqziria .totunku ptu"y, a jedynie powolanie w rozumieniu funkcji Kierownik i zastqpca

kierownika USC s4 pracownikami zatrudnianymi na podstawie umowy o pracQ b4dZ mianowania
je2eli stanowi tak 

-Siatut. 
Zgodnie z artykulem 3a ustawy o pracownikach samorz4dowych do

naboru os6b na te stanowiska stosuje siQ nab6r otwarty i konkurencyjny, czyli tzw konkurs

Dlatego tez osoby te w marcu 2007 r. byly ',powolane" sposrdd os6b,- kt6re nie zostaly wylonione

w droize otwartego naboru. Wojewoda nie stwierdzil niewaznoSci tych uchwal Zachodzi potrzeba

wyeliminowania tych uchwal z porz4dku prawnego.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/84/0'1 jej trelt stanovi zal' nt l9'

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowanieJawne

Rada l4 glosami ,,2a" uchwalQ przyjqla.



21. Podjtcie uchwaly w sprawie uchylenia Uchwaly Rady Miasta i Gminy Czerniejewie

Ir vil::lzOOz r inia 28 narca 2007r. w sprawie powolania zastppcy Kierownika Urz?du

Stanu C]'\ailnego.

Przewodniczqcy Rady dodal, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu Komisji
w dniu 21 listopada 2007 roku.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczytala projekt uchwaly nr XIV/85 107 jei treit stanowi zal nr 20

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalE pod glosowanie jawne' a Rada 14 glosami ,'za" uchwalQ
przyjqla.

22. Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budietu na 2007 rok'

Przewodniczqcy Rady wyja3nil,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady w dniu 2l listopada tego roku.

Pani Skarbnik Julita Rybak przedstawila zebranym wprowadzane zmiany do budzetu gminy

Kwota zmian wynosi 293 936,8521 w nastqpuj4cych dzialach po stronie dochod6w:
- 010 - zwigkszenie dochoddw o kwotq 39 603 zl
- 700 - zwigkszenie dochoddw o kwot 86 000 zl
- 750 - zwigkszenie dochodow o kwotE 10 000 zl
- 756 - zwigkszenie dochod6w o kwotg 75 500 zl
- 801 - zwigkszenie dochodow o kwotq 24 145,75 zl
- 854 - zwiqkszenie dochod6w o kwotQ 40 688,10 zl
- 900 - zwigkszenie dochod6w o kwotQ 15 000 zl
- 921 - zwiqkszenie dochod6w o kwotQ 3 000 zl.
Dotacje od Wojewody Wielkopolskiego wplynQly w dzialachl
- 010 kwota 39 603 zl
- 801 - kwota 21 802 zl
- 854 - kwota 38 515 zl.
W zal. nr 2 zwiqksza siQ wydatki o kwote 293 936,8521 w nastepuj4cych dzialach:
- 010 - zwigkszenie wydatkd\t o kwotQ 39 603 zl
- ?50 - zwigkszenie wydatk6w o kwotg 128 990 zl
- 754 zwiqkszenie wydatk6\t o kwotQ 400 zl
- 756 zwiqkszenie wydatk6w o kwot9 2 000 zl
- 801 zwiqkszenie wydatkdw o kwotQ 21 945,75 zl
- 851 - zwigkszenie wydatk6w o kwote 4 550 zl
- 852 - zmniejszenie wydatk6w o kwotQ 10 000 zl
- 854 zwiqkszenie wydatk6w o kwote 42 188,10 zl
- 900 - zwiqkszenie wydatk6w o kwotg 53 400 zl
- 921 - zwiqkszenie wydatk6w o kwotQ l0 860 zl
Po zmianach do budzetu dochody wynosz4 - 14 908 000,14 zl, natomiast po stronie wydatk6w -

l6 02'7 395.35 zl.
Zadania zlecone przedstawione w zal. 3 i 4 zamykaj 4 siq kworq2 904 203 zl

Radny Przybylski zapytal o realizacjg budzetu po stronie dochod6w i wydatk6w?

Pani Skarbnik odpowiedziala, 2e dochody ksztaltujq siQ na poziomie 880% planu, natomiast wydatki

18%.

Wiceprzewodniczqca Rady K.G6rka odczytala projekt uchwaly nr ){M86/07 - iej treit stanowi

zal. nr 2l.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalQ pod glosowanie, kt6r4 Rada 14 glosami "za" przyjQla

" q



23. Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w.

Pani Aleksandra Krygier przedstawila informacjQ o zmianie c€n wywozu nieczystosci stalych

z terenu Gminy Czemiejewo oraz o przewoznikach koncesjonowanych do wywozu nieczystosci -

jej trelt stanowi zal. nr 22.

Radny T. Gleba opuScil salE o godz. l8r'.

Radny St. Szymkowiak poprosil o podanie informacji spoleczeistwu o z$ryzce cen z^ wywoz
nieczystoSci.

Pani A.Krygier wyjaSniala, 2e krtdy z ptzrwolnik6w powiadamia o zmianie cen

z dwumiesigcznym uryprzedzeniem. Ponadto na stronie intemetowej Urzqdu i w gazecie bQdzie
zamieszczona informacja.

Pani Burmistrz zapoznala zebranych z pismem z firmy URBIS dotycz4cym zfiiany cen z

skladowanie nieczystosci. Dotychczas byla to kwota 15,71 za I tonQ odpad6w komunalnych, a od I

stycznia 2008r. wzrast^ do 75 zll lt.

Przewodnicz4cy Rady zap)'tal, .zy z pieniQdzy pochodz4cych ze zv"'y2kl cen, a wplywaj qcych do

UrzQdu Marszalkowskiego bqdzie gmina mogla korzystad na budowie kanalizacji?

ZastQpca Burmistrz odpowiedzial, ze zwyzk^ cen dotyczy odpad6w stalych' a nie oplaty za

kanalizacjq. Kanalizacjq w Czerniejewie pragniemy wybudowa6 ze Srodk6w unijnych

Radny S. Zakrzewski wspomnial o gminnym wysypisku Smieci, na kt6re powinna plynqd oplata

stala.

Glos zabrala Pani Malgozata Liberkowska pzedstawiciel Stowarzyszenia Swiatowid, kt6ra
przedstawila zebranym dzialalno56 Stowarzyszenia i zachgcila do udzialu w spotkaniach, kt6re

t9d4 siq odbywaly na terenie gminy. Po spotkaniach zostanie wypracowana strategia rozwoju

reglonu.

Radny St. Szymkowiak poruszyl sprawq organizowania przez Swiatowid szkolenia na

przewodnik6w Lokalnych . Byla zamieszczona informacja, 2e nikt nie bqdzie chcial zatrudni6 tych

izkol4cych jako przewodnik6w. Szkolenie zakoiczy siE wydaniem zaiwiadczenia, kt6re bqdzie

bezu4leczne. Byla wypowiedz, 2e szkolenie ma na celu poglQbienie wiedzy o naszym regionie

przewodnicz4cy Rady przekazal Panu Komendantowi Komisariatu Policji w czerniejewie znaki

odblaskowe, 
'kt6re 

pozostaly po zorganizowanych przez TowaEystwo Przyjaciol Zydowa

zawodach kolarskich. Fundatorami odblask6w byli radni i inne osoby prywatne

24.Odpowiedzi na zapytania'

25.Wolne glosy, wnioski i informNCje.

Punkty 24 i 25 om6wiono w punkcie 23.

26. Zakoriczenie sesji.

Przewodnicz4cy Rady zamknql XIv sesjQ Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz 1900

dziQkuj4c Wszystkim za ptzybyc\e.

Zakoiczono protok6l z obrad, kt6ry zawiera l l stron i 22 zal4czniki Protok6lowala Renata

Simiriska inspektor ds. Obslugi Biura Rady

Szczeg'lowy zapis audio z sesiijest dost?ny na stronie y!)!!Zg!L!!i!!p!p!!LI[

ll/szyslkie zalqczniki sqdoslQp e w Bi rze Rady

P r z e w o d n i c
I t n d !  M i a s t a  t


